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e-mail: starosta@mikulovice.cz

Jiří Šimík, místostarosta
tel.: + 420 584 459 029
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www.facebook.com/oumikulovice

kontakty

InforMaČní SerVIS
obce Mikulovice 



2

Medaile k 75. výročí MŠ Mikulovice

Setkání s bývalými zaměstnanci MŠ Mikulovice

MŠ Mikulovice  - čekání na Milukáše
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Informace obecního úřadu 

Vážení spoluobčané,
rok 2020 se pomalu blíží ke svému konci. Před sebou máme již pouze poslední měsíc 
roku 2020. Letošní rok byl oproti letům minulým výjimečný. Jestliže roky minulé byly 
teplé, slunečné a většina z nás bojovala s nedostatkem srážek, tak v letošním roce 
jsme si na nedostatek srážek stěžovat nemohli. Déšť nás provázel během celého 
roku. Na jednu stranu bylo dobře, že se na většině území obnovily zásoby podzemní 
vody, ale na druhé straně v letošním roce se řeka Bělá třikrát přiblížila druhému 
povodňovému stupni. Množství srážek naštěstí nezpůsobilo nějaké větší ztráty na 
veřejném či soukromém majetku. Mnohem významnější věcí, která výrazně ovlivnila 
letošní rok, byla celosvětová nákaza virem COVID-19, která se v České republice 
projevila ve dvou vlnách – jarní a podzimní (která stále ještě trvá). V obou termínech 
byl vládou ČR vyhlášen nouzový stav, během kterého byl výrazně omezen společenský, 
kulturní, pracovní i sportovní život v celé zemi. Tato vládní opatření postihla a omezila 
život i v naší obci. Jestliže v jarním období Mikulovice patřily k místům s minimálním 
počtem osob nakažených touto nemocí, tak o podzimním termínu se toto již říci 
nedalo a spousta občanů se s touto nemocí osobně seznámila. Přestože většina 
nemocných měla průběh nemoci lehčí bez výraznějších příznaků byla i skupina osob, 
kteří poznali i druhou mnohem těžší stránku této nemoci a museli strávit několik 
dnů v nemocnici s maximální lékařskou péčí. V letošním roce jsme pokračovali 
v projektu bezpečná obec – výstavba chodníků. Podařilo se získat finanční prostředky 
na realizaci úseku podél cesty I/44 od mostu v Širokém Brodě po konec obce směrem 
na Písečnou. Stavba byla již zahájena firmou Kareta a její ukončení se předpokládá 
v září 2021. Současně se připravuje projektová dokumentace na část, která nám chybí 
v centru Mikulovic od domu pana Doležela po kostel sv. Mikuláše. V první polovině 
roku byla dokončena akce Víceúčelový areál za budovou OÚ, kterou realizovala firma 
JPS Jaroslav Pavlovič. Nejvýznamnější stavbou letošního roku byla oprava mostu přes 
řeku Bělou na ul. Hlucholazská, kterou realizovala firma Ponvia. Během prázdnin 
a podzimu došlo k výměně střešní krytiny nad budovami MŠ v Mikulovicích. Tuto akci 
realizovala firma František Frančák. Poslední významnou akcí, která by měla být 
dokončena do konce kalendářního roku je oprava dešťové kanalizace a rekonstrukce 
chodníku před ZŠ Mikulovice jako I. etapa revitalizace středu obce. Tuto akci provádí 
stavební firma René Darmovzal. Pevně věřím, že opatření, která zavedla vláda, budou 
postupně rozvolňována a všichni strávíme období adventu a Vánoc tak, jak jsme zvyklí 
z let minulých. Závěrem všem obyvatelům naší obce přeji klidné a pohodové prožití 
svátků vánočních a do roku 2021 přeji hodně zdraví a štěstí.

Roman Šťastný

Upozorňujeme občany, že z důvodu inventur a účetní uzávěrky roku je nutné uhradit 
veškeré platby – tj. nájmy, služby, poplatky, V+S apod. do 22. prosince 2020.

Slovo starosty

Informace pro občany
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Čtrnáctidenní svoz
6. 1., 13. 1., 27. 1., 10. 2., 24. 2., 10. 3., 24. 3., 7. 4., 21. 4., 5. 5., 19. 5., 2. 6., 16. 6., 30. 6.,
14. 7., 28. 7., 11. 8., 25. 8., 8. 9., 22. 9., 6. 10., 20. 10., 3. 11., 17. 11., 1. 12., 15. 12., 
29. 12., 12. 1. 2022, 26. 1. 2022

Měsíční svoz
27. 1., 24. 2., 24. 3., 21. 4., 19. 5., 16. 6., 14. 7., 11. 8., 8. 9., 6. 10., 3. 11., 1. 12., 29. 12.,
26. 1. 2022

ČÁST MIKULOVIC, ŠIROKÝ BROD a KOLNOVICE – čtvrtek

Čtrnáctidenní svoz
7. 1., 14. 1., 28. 1., 11. 2., 25. 2., 11. 3., 25. 3., 8. 4., 22. 4., 6. 5., 20. 5., 3. 6., 17. 6., 1. 7.,
15. 7., 29. 7., 12. 8., 26. 8., 9. 9., 23. 9., 7. 10., 21. 10., 4. 11., 18. 11., 2. 12., 16. 12., 
30. 12., 13. 1. 2022, 27. 1. 2022

Měsíční svoz
28. 1., 25. 2., 25. 3., 22. 4., 20. 5., 17. 6., 15. 7., 12. 8., 9. 9., 7. 10., 4. 11., 2. 12., 30. 12.,
27. 1. 2022

Plast Kolnovice:
20. 1., 17. 2., 17. 3., 14. 4., 12. 5., 9. 6., 7. 7., 4. 8., 1. 9., 29. 9., 27. 10., 24. 11., 22. 12.,
19. 1. 2022

Drahomíra Dostová Jurníková

Termíny svozů směsného odpadu na rok 2021

Vytříděný odpad z Mikulovic?
To je opravdu chuťovka! V říjnu letošního roku požádal zástupce firmy SUEZ a. s. 

o zprostředkování schůzky se starostou obce Mikulovice...
Jestlipak tušíte proč? V den schůzky nám bylo do emailové schránky doručeno 

několik fotografií, na kterých byla hromada odpadů. Už začínáte tušit proč? Výsledek 
jednání nezní příliš pozitivně: „Vytříděný“ odpad z Mikulovic, je „hotový poklad“, vhodný 
tak akorát pro spalovnu či skládku. V důsledku toho se u nás schyluje k navýšení 
poplatku za svoz a likvidaci odpadu, protože…

Tak, teď už to víte! Přemýšlím o tom, co za lidi v této obci vlastně žije? Podívá-li se 
do kontejnerů s tříděným odpadem člověk, který v Mikulovicích nezná vůbec nikoho, 
pak nejspíš usoudí, že se ocitl někde, kde lidé žijí posledních třicet let v absolutní 
informační izolaci, a tak se není co divit, že stále ještě nepochopili, jak se odpad třídí. 
Nechci paušalizovat a je mi jasné, že pár jedinců je schopno zničit úsilí většiny, ale 
přeci jen si neodpustím být možná trochu jízlivá …

Kladu si otázku: to tady opravdu žijí takoví tupci, kteří jsou schopni vhodit 
do kontejneru s vytříděným papírem vyřazenou mikrovlnku, koženou bundu, 
rádio, pokladnu z obchodu či kus ledničky? Očividně ano!….. No, tak z toho je mi 
opravdu smutno… Pro příští rok bude poplatek ve stejné výši jako v letech minulých  
500 Kč/osoba/rok, ale teď je už víc jak jasné, že v roce 2022 bude poplatek vyšší. 
Děkuji tedy za všechny, kteří poctivě odpad třídí těm, kterým je to jedno, za jejich 
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Přihlášení a poplatek za psa
Z důvodu stále většího pohybu volně pobíhajících psů po obci a chovu psů bez 

řádného přihlášení, se znovu vracíme k povinnosti přihlášení a úhrady poplatku 
za psa a samozřejmě jeho zabezpečení.

Pes se může na veřejných prostranstvích pohybovat pouze na vodítku.
Ten, kdo nechá psa volně pobíhat na veřejných prostranstvích, páchá přestupek 

ve věcech porušení územní samosprávy, povinností stanovených obecně závaznou 
vyhláškou obcí a krajů vydaných na úseku jejich samostatné působnosti a lze mu 
uložit pokutu až do výše 30.000 Kč. Obecně závazná vyhláška obce Mikulovice 
č. 3/2011 upravuje pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství.

Místní poplatek ze psů upravuje zákon č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, 
ve znění pozdějších předpisů, který v sobě obsahuje i prvky daňového právního 
vztahu, a proto (i když je užíván termín poplatek) je to vlastně místní daň. (Při řízení ve 
věcech tohoto poplatku platí i zákon č. 280/2009 Sb., Daňový řád, ve znění pozdějších 
předpisů).

Poplatek je zaveden obcí, resp. vyhláškou schválenou zastupitelstvem obce, přičemž 
zákonný rámec musí být dodržen, ale obci je dána možnost upravit podrobnosti 
poplatku podle místní situace, zvyku, účelu apod.

Obec Mikulovice upravila poplatek ze psů vyhláškou č. 2/2009, o místních poplat-
cích, ve znění pozdějších předpisů., která je účinná od 1. ledna 2010, správu poplatku 
vykonává Obecní úřad Mikulovice – účtárna.

Základní InforMace:

Na koho se vztahuje povinnost psa přihlásit?
Přihlásit psa musí jeho držitel. Psa musí přihlásit každá fyzická osoba, která má 
na území obce trvalé bydliště nebo právnická osoba, která má v obci sídlo. Každý 
přihlášený pes obdrží evidenční známku, která je nepřenosná na jiného psa a vratná 
při odhlášení.

snahu naše úsilí zničit a umožnit nám všem své další finance investovat do likvidace 
odpadu. Sláva vám…

Ještě si neodpustím připomínku k jinému druhu odpadu. Milí spoluobčané, víte 
že v obci Mikulovice platí obecně závazná vyhláška o zákazu spalování rostlinných 
odpadů? Je to už sice trochu lepší, ale pořád jsou mezi námi tací, ke kterým se tato 
informace asi nedostala nebo ji úmyslně ignorují. Jak jinak si vysvětlit poměrně často 
stoupající hustý dým například z lokality v ulici V Zahradách kolem kolejiště? Prosím, 
nedělejte to. Ne proto, že je to zakázáno, ale třeba jen proto, abyste neobtěžovali své 
sousedy.

Na závěr mi dovolte vám všem popřát hezké Vánoce a v roce 2021 především 
zdraví, protože toho není nikdy dost. Přeji vám štěstí, pohodu a úspěch v soukromém 
i pracovním životě. Dávejte na sebe pozor, buďte ohleduplní ke svému okolí a zkuste 
pro tuto obec udělat třeba to málo, že vytřídíte správně odpad, nebudete pálit rostlinné 
zbytky a třeba zvednete na ulici papír, který tam nezbedné děcko odhodilo. Určitě se 
nám všem tady pak bude žít lépe.

P.S. Děkuji všem, kterých se tento článek netýká (a já věřím, že takových je většina) 
za jejich snahu a skutky, které dělají naši obec lepší.

Drahomíra Dostová Jurníková



6

Jaká je lhůta pro přihlášení psa?
Lhůta pro přihlášení psa je stanovena do 15 dnů od jeho nabytí, bez ohledu na stáří 
zvířete. Po uplynutí dané lhůty se občan vystavuje možnosti sankce (pokuty) za 
nesplnění ohlašovací povinnosti.

Co potřebuji k přihlášení?
Pro přihlášení psa stačí mít s sebou platný občanský průkaz. Při uplatnění slevy pro 
důchodce je navíc potřeba předložit důchodový výměr.

Za jak starého psa se poplatek platí?
Poplatku podléhají psi starší tří měsíců, tj. za psy, kteří dovršili tohoto věku např. 
během dubna, se poplatek platí od 1. dne měsíce května.

Kolik se bude platit za psa v obci Mikulovice, Kolnovice a Široký Brod?
Roční sazba poplatku za jednoho psa chovaného v rodinném domku bude 200 Kč, za 
druhého a dalšího psa 300 Kč. Roční sazba poplatku za psa chovaného v domě s více 
než dvěma byty bude 800 Kč, za druhého a dalšího psa 1.250 Kč. U důchodce, jenž 
je poživatelem starobního, vdovského nebo sirotčího důchodu, který je jeho jediným 
zdrojem příjmů činí poplatek v rodinném domku 120 Kč, za druhého a dalšího psa 
180 Kč, v domě s více než dvěma byty činí poplatek 200 Kč, za druhého a dalšího psa 
300 Kč.

Jak se poplatek platí?
Poplatek je splatný bez vyměření předem. Do 800 Kč ročně jednou splátkou nejpozději 
do 30. dubna, činí-li poplatek více jak 800 Kč ročně, ve dvou stejných splátkách vždy 
nejpozději do 30. dubna a 30. června.
Vznikne-li poplatková povinnost v průběhu roku po 30. dubnu, je poplatek splatný 
nejpozději do 15. dne měsíce po vzniku poplatkové povinnosti.

Je nutné, aby měl pes evidenční známku?
Na veřejnosti musí být pes opatřen evidenční známkou, a to i v případě, že má mikro-
čip. Zaběhnutý pes je lépe identifikovatelný.

Co když pes stářím nebo nehodou uhyne?
Řada lidí se domnívá, že když přestanou poplatek platit, je to signál, že už psa nevlastní 
a tím ukončují poplatkovou povinnost. Toto je ovšem velmi nepřesná představa, která 
má za následek nárůst dluhu v evidenci úřadu.

Co když poplatek nebude zaplacen včas nebo ve správné výši?
Nebudou-li poplatky zaplaceny včas a ve správné výši, vyměří obec poplatek platebním 
výměrem. Včas nezaplacené poplatky může obec zvýšit až na trojnásobek. V případě, 
že nebude poplatek uhrazen ani na základě platebního výměru, bude dlužná částka 
vymáhána s pomocí soukromého exekutora a náklady s tím spojené budou účtovány 
k tíži dlužníka.
Vznik a zánik poplatkové povinnosti, případně další změny rozhodné pro evidenci 
a výši poplatku, je nutné vždy oznámit správci poplatku a to do 15 dnů ode dne, kdy 
daná skutečnost nastala.
Pokud pes již nežije, byl předán jinému majiteli nebo majitel změnil trvalý pobyt mimo 
území obce, kde byl pes přihlášen, je třeba psa ve výše stanovené lhůtě odhlásit, 
vrátit evidenční známku a ukončit tak platební povinnost. Nejlépe osobním úkonem 
u správce poplatku. Není-li pes řádně odhlášen, poplatková povinnost trvá.

Lenka Kubinyiová, účtárna
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Vítání občánků

Informace pro pacienty praktického lékaře
MUdr. Slováčka v Mikulovicích

Informace o dovolené v naší ordinaci MUdr. Slováčka

Vážení rodiče a blízcí, 
z důvodu vývoje epidemiologické situace se bohužel muselo zrušit Vítání občánků, 
které se mělo uskutečnit dne 10. října 2020. Mělo se přivítat 14 narozených dětí 
z toho devět holčiček a pět kluků. Kvůli nemoci Covid 19 se nemohla akce konat 
oficiálně, a tak se obec Mikulovice rozhodla předat každému narozenému občánku 
malé překvapení a šek v hodnotě 10.000 Kč jinou formou. Vítání občánků se vždy 
koná dvakrát do roka. Vždy na jaře a na podzim. Letos tomu tak nebylo. Doufáme, 
že vás budeme moci přivítat osobní formou v obřadní síni v Mikulovicích co nejdříve.
Děkujeme a přejeme mnoho zdraví.

Renata Čujová, matrika

Vzhledem k četnosti ODBORNÝCH VYŠETŘOVACÍCH METOD v naší ordinaci, které 
vám ušetří cesty do Jeseníku, nemůžeme plnit vaše telefonické požadavky během 
hlavního provozu, protože bychom pouze telefonovali a nevěnovali se pacientům, kteří 
jsou v ordinaci.
Pokud nemáte možnost své požadavky (léky, objednání atd.) vyřešit přes náš email:
ordinacemikulovice@seznam.cz ,
nebo napsat na lístek do schránky vedle naší ordinace, můžete volat v tyto dané časy:

PO 13:00 – 14:30 hod.
ST 11:30 – 12:00 hod.
ČT 11:30 – 12:00 hod.
PÁ 11:30 – 12:00 hod.

V jiné časy vám bohužel nemůže být vyhověno, sekretářky ještě v ordinaci nemáme.
I nadále platí, že AKUTNÍ – BOLESTIVÉ pacienty ošetříme pouze v RANNÍCH 
ORDINAČNÍCH HODINÁCH 7:30 - 9:00 hod., odběry po předchozí domluvě.
OD 9:00 hod. JEN OBJEDNANÍ PACIENTI.

Zamezí se tím společný pobyt pacientů s infekčními respiračními nemocemi s ostat-
ními pacienty.

DĚKUJEME ZA POCHOPENÍ.
za ordinaci Mikulovice sestra Petra Šarmanová

21. 12. - 30. 12. 2020
PROSÍM, ZAVČAS SI V DANÝCH ČASECH OBJEDNEJTE LÉKY!!
ZÁSTUP POUZE PRO AKUTNÍ PŘÍPADY 7: 00 -10:00 hod. v ORDINACI PL PÍSEČNÁ 
tel. 584 423 091.
NEBUDE FUNGOVAT ANI E-MAILOVÁ ADRESA ORDINACE!!

DĚKUJEME ZA POCHOPENÍ.
za ordinaci Mikulovice sestra Petra Šarmanová
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Mezinárodní projekt „Záložky do knížky“ 

Mimořádné aktivity školní družiny při ZŠ Mikulovice

Žáci 1. stupně naší školy se v letošním školním roce zapojili do již 
11. ročníku projektu Slovenské pedagogické knihovny v Bratislavě 
a Knihovny Jiřího Mahena v Brně. Hlavním smyslem projektu 
je navázání kontaktu mezi českými a slovenskými základními 
školami a podpora čtenářství prostřednictvím výměny záložek do 
knih. Akce probíhá tak, že žáci z České republiky vytvoří záložku 
do knihy, na níž libovolnou technikou ztvární určité téma. Letošní 
téma bylo „Radost ze čtení ukrytá ve verších básní nebo v próze“. 
Potom si záložky vymění s přidělenou partnerskou školou. Nám 
byla přidělena ZŠ ze Žiaru nad Hronom. Než došlo k uzavření 
školy a distanční výuce, stihli žáci 1., 3., 4. a 5. třídy vyrobit záložky a ty nyní putují 
do rovněž uzavřené slovenské školy. Věříme, že děti z 350 km vzdálené školy budou 
záložky rády používat. Těšíme se na záložky MADE IN SLOVENSKO!

Pavla Dostálová

V tomto školním roce 2020/21 máme opět provoz ve třech třídách s celkovým počtem 
65 dětí. V každé třídě působí dvě paní učitelky a jedna asistentka pedagoga, která je 
vždy velkou oporou učitelkám při organizaci činností v MŠ. V dnešní situaci musíme 
své plány přehodnotit a akce s dětmi a pro veřejnost organizovat spíše v „domácím 
kruhu“, tzn. v mateřské škole s využitím školních zahrad. Na zahájení školního 
roku proběhlo vystoupení kouzelníka, v říjnu maňáskové divadelní představení 
s klasickými pohádkami a také jsme se rozhodli uspořádat už půl roku plánovanou akci 
k 75. výročí založení naší MŠ Mikulovice. Nekonala se žádná akademie s představením, 

Na podzim ve školní družině (dále jen ŠD) proběhly čtyři projektové dny pro žáky ŠD 
v rámci projektu Šablony II pro ZŠ Mikulovice, okres Jeseník, pod registračním číslem 
CZ.02.3.68/0.0/0.018_063/0012961:
1. Dne 15. září proběhl projektový den v ŠD „Svět zvířat“.
2. Dne 17. září proběhl projektový den mimo ŠD „ Hrátky s hlínou“ (hrnčířské kruhy)      
    ve SVČ Duha Jeseník.
3. Dne 24. září proběhl projektový den v ŠD „Dřevíčková dílnička“.
4. Dne 30. září proběhl projektový den mimo ŠD „Cestujeme za poznáním“ (hvězdárna)  
    ve SVČ Duha Jeseník.

Dále se rozběhly kluby ve školní družině, rovněž pro žáky ŠD, a to Čtenářský klub 
a Klub zábavné logiky a deskových her. Uspořádali jsme ve ŠD Kurz enkaustiky, 
kterého se zúčastnili všichni žáci ze všech oddělení. Malba barevnými vosky za 
pomocí speciálních enkaustických žehliček je velmi nadchla a seznámili se tak 
s novou netradiční výtvarnou technikou.
Přejeme klidné prožití vánočních svátků a šťastný rok 2021!

Iva Krajčíková, vedoucí vychovatelka ŠD

Zprávy ze Základní školy Mikulovice

Zprávy z MŠ Mikulovice
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Velmi úspěšní žáci pěveckého oddělení ZUŠ Jeseník 
i pobočné třídy v Mikulovicích

ale na školní zahradě si rodiče s dětmi po malých skupinkách prošli stanoviště se 
sportovními a zábavnými disciplínami. Několik bývalých zaměstnankyň, které jsou 
již v důchodovém věku, si prohlédlo vybavení školky a společně zavzpomínaly na 
léta strávená ve školce. V listopadu nás navštívil lektor z Malé technické univerzity 
se vzdělávacím programem Malý třídič odpadů, který se věnoval ochraně životního 
prostředí. Děti se aktivně zapojily do přípravy skládky, třídění odpadů a seznámily se 
i s možností zpracování a recyklace.

V prosinci nás čeká tradiční Mikulášská nadílka, vyrábění vánočních svícnů 
a dekorací a snad i vánoční večeře s dětmi. Nově jsme založili i facebookové stránky, 
kde mohou rodiče a naši příznivci sledovat aktuální fotografie z dění v MŠ. Blíží se 
vánoční svátky, a proto přejeme všem klid a pohodu strávenou s rodinou, a hlavně 
pevné zdraví do roku 2021.

kolektiv MŠ Mikulovice

Srdečně vás zdravíme a dovolujeme si vás v krátkosti informovat o dění v naší 
školičce. Od září se nám školka rozrostla o další třídu a jsme tak velmi rádi, že se 
můžeme těšit ve společnosti nových i stávajících kamarádů. Školní rok nám začal 
slavnostně, a to kouzelnickým představením pana kouzelníka Blahoše. Pozvolný 
podzim jsme trávili mnoho času venku na čerstvém vzduchu s prvky ekologie, kde 
jsme našli putovní kamínek. Děti kamínek tak nadchl, že začaly malovat své vlastní 
putovní kamínky, které jsme na vycházce ukryly neznámo kam. Uspávali jsme broučky, 
zažili jsme sladké Jablíčkobranní a také bouřlivý a strašidelný Halloween a pouštění 
draků. Nyní už vítáme paní zimu Martinem na bílém koni a těšíme se na zimní zážitky 
z pečení perníčků, výrobu vánočních dárečků, na mikulášskou besídku, ale nejvíce 
na pořádný sníh. Při těchto aktivitách se těšíme z podpory našich milých rodičů: paní 
Juránková, manželé Špačkovi, Kubíčkovi, Miťkovi, Rakovi, Ivaničovi, Musalovi, Pavlovi 
a Koláčkovi. Děkujeme.

Všem přejeme krásné Vánoční svátky, především ve zdraví a s láskou svých blízkých.
za kolektiv MŠ Eliška Holoubková

Čtrnáctiletá žákyně Zuzana Glauschová a třicetiletý Zdeněk Janeček se zúčastnili 
2. srpna Mezinárodní pěvecké soutěže Československo má talent (TV Prima) v hotelu 
Clarion v Olomouci.

Poté se oba přihlásili 30. září do Mezinárodní pěvecké soutěže Superstar (TV NOVA.) 
Z důvodu covidu již probíhají castingy on-line na Youtube.

Do Mezinárodní pěvecké soutěže Hlas Slezska v klasickém i populárním zpěvu se 
přihlásili oba žáci v září, kde se výběrové kolo mělo uskutečnit 24. října v Opavě. 
Z důvodu covidu soutěž neproběhla, ale byla organizačně dána 1. listopadu on-
line na Youtube. Hodnotila je veřejnost a také odborná porota z ČR a zahraničí. 
Porotu tvořily: zpěvačka sóliska ND Opava Ilona Rédlová, Markéta Poulíčková, Jana 
Štrómská, Petr Bende, producenti Jára Bouda a Roman Rossi. Dne 16. listopadu se 
konalo na facebooku vyhlášení výsledků této soutěže. Zuzana Glauschová se umístila 

Zprávy z MŠ Široký Brod

Zprávy z ZUŠ
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v I. kategorii na 3. místě. a Zdeněk Janeček se umístil v V. kategorii na 3. místě 
a jako nevidomý získal ještě Čestné uznání, že se zúčastnil této soutěže. Odměnou 
mu byl stream s paní Ilonou Rédlovou. Oba žáky připravuji na talentovou zkoušku ze 
zpěvu na konzervatoř. Přeji oběma hodně štěstí a úspěchů, ať se jim splní sen být 
profesionálním zpěvákem a tím rozdávat posluchačům radost a krásné zážitky. Velmi 
děkuji za vzornou reprezentaci pěveckého oddělení ZUŠ Jeseník. Gratuluji.

Anna Beťáková, ZUŠ Jeseník

Vánoční přání

klub maminek – Soužití 2005 o. p. s.

Celý rok 2020 byl velmi zvláštní a nestandardní. Jarní 
i podzimní protikoronavirová vládní opatření nás všechny 
uzavřela do svých domovů, omezila naše běžné aktivity 
a přerušila naše společenské kontakty. I při rozvolňování 
opatření jsme se do žádných velkých akcí nepouštěli, abychom nenadělili víc škody 
než užitku. A světlo na konci tunelu zatím stále není vidět.

I přes to se kvapem blíží Vánoce, a to je každoročně čas klidu, míru a pohody. Všem 
lidem dobré vůle proto přeji za klienty i zaměstnance pečovatelské služby radost 
z maličkostí každého dne, klidný čas adventní a vánoční rodinná setkání, která letos 
proběhnou v netradičním duchu. Víc než dárky, budou cennější právě setkání se svými 
blízkými.

Chtěla bych poděkovat všem seniorům za trpělivost a dodržování všech učiněných 
opatření, rodinným příslušníkům za zodpovědný přístup a zaměstnancům za velmi 
vysoké pracovní nasazení, bez kterého by péče o naše klienty nebyla možná.

Do nového roku přeji všem především pevné zdraví a výhled lepších časů na 
společná setkání a aktivity.

Mgr. Štěpánka Beníčková, ředitelka

Vládní opatření se dotkla i činnosti klubu maminek, nejprve jsme se mohli scházet 
jen v maximálním počtu 10 osob, až jsme museli přerušit činnost úplně. Byli jsme 
nuceny zrušit veškeré akce. Podařilo se nám uskutečnit jen Podzimní aranžování. 
Další akce budou pořádány po rozvolnění opatření a až to situace to dovolí. V příštím 
roce plánujeme tyto akce: Tvoření z Fimo hmoty, Kurz šití, besedu o přírodních 
produktech do domácnosti a další. O všech akcích vás budeme informovat na našem 
facebooku, stránkách obce, vitríně v podloubí obecního úřadu a plakátech. Ráda bych 
poděkovala za celoroční spolupráci ředitelce Soužití o. p. s. Štěpánce Beníčkové, 
Gabriele Halodové za možnost využít prostory MŠ pro pořádání akcí a spolupráci, 
členkám MSRPDŠ a členkám MSŽ za celoroční spolupráci, poděkování také patří TJ 
Sport Mikulovice za spolupráci. Velké poděkování patří obci Mikulovice za finanční 
podporu a všem maminkám, které se podílejí na činnosti klubu. A jelikož se blíží čas 
adventní a konec tohoto roku, přeji vám všem příjemné prožití vánočních svátků a do 
nového roku hlavně zdraví.

Lucie Pospíšilová

Zprávy ze Soužití 2005, o. p. s.
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oprava kostela v Širokém Brodě

Skauti Mikulovice

Vánoční přání

Mikulovické retrohry

V roce 2020 byla firmou STŘECHY Harazín s.r.o. opravena část střechy pod věží 
kostela v Širokém Brodě. Dále byla provedena výměna klempířských prvků v průčelí 
kostela. Cena prací byla 219 950 Kč. Na tuto opravu přispěl OÚ Hradec – Nová Ves 
částkou 30.000 Kč a OÚ Mikulovice částkou 60.000 Kč. Tímto oběma obcím za farnost 
Široký Brod děkuji za finanční pomoc ke zvelebení širokobrodského kostela, který 
v roce 2025 oslaví 200 let své existence.

P. Jiří Urbánek

V letošní rok byl v naší činnosti zcela jiný jako jiné roky. Situace s pandemií se promítla 
naplno u v naší činnosti. Během roku byla činnost pozastavena. O prázdninách jsme 
společně prožili týden v Olomouci, kde jsme navštívili mnoho kulturních památek 
a jiných zajimavých míst.

Chceme touto cestou poděkovat obci Mikulovice za finanční podporu naší činnosti, 
které si velmi vážíme.

za 3. oddíl Mikulovice Dana Benčová

Mikulovický spolek žen přeje všem občanům Mikulovic krásné a spokojené vánoční 
svátky, plné klidu a pohody. Do nového roku 2021 mnoho zdraví!

za MSŽ Kateřina Seibertová

Čas letí jako voda, a tak jsme letos ve spolupráci s ostatními spolky působícími 
v obci uspořádali již třetí ročník „Mikulovických Retroher“. Tentokrát na louce za 
sokolovnou. Akce se uskutečnila uprostřed září, tedy v době, 
kdy bylo ještě krásně teplo a na společenský život nedopadla 
omezení daná vládními opatřeními proti koronaviru. Po 
slavnostním nástupu všech spolků si každý mohl vyzkoušet 
různé sportovní, dovednostní a vědomostní soutěže. 
Nesoutěžili jen příchozí, ale také jednotlivé spolky vyslaly 
„na okruh“ své reprezentanty, aby ukázali, co umí. Skládali 
se kostky, jezdilo se s kolečky, házel se petang, skákalo se 
přes gumu nebo střílelo ze vzduchovky. Nešlo jen šikovnost. U různých kvízů si každý 
mohl potrápit hlavu a vyzkoušet svou bystrost a představivost. Samozřejmě přitom 
všem bylo spousta legrace, a to bylo naším cílem. V rámci programu mikulovičtí hasiči 
předvedli ukázku zásahu při požáru a oddíl aikida TJ Sport Mikulovice představil 
exotické bojové umění. Zlatým hřebem odpoledne byla retromódní přehlídka na 
červeném koberci, kde „modelkám“ aplaudovali všichni přítomní. Kdo měl chuť na 
něco dobrého, mohl si dát pečenou makrelu nebo nějakou jinou lahůdku z nabízených 
dobrot a zapít to hltem pěnivého moku. Večer nám k tanci a poslechu zahrál pan Říha.

Chtěla bych poděkovat nejen zástupcům mikulovických spolků, ale i všem ostatním, 
kteří se na průběhu Retroher podíleli a samozřejmě také obci Mikulovice a dalším 
sponzorům, jež nám vyšli vstříc.

za MSŽ Kateřina Seibertová

Spolky obce Mikulovice
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* Víte, že
je to už čtvrtstoletí, co obyvatelka naší obce a tehdejší ředitelka mateřské školy 
Mikulovice Marie Macková uspěla na celostátní soutěži Miss cvičitelka, jejíž finálové 
kolo se konalo dne 7. listopadu 1995 v Praze? Soutěž se skládala z ukázky cvičební 
hodiny aerobiku, konverzace a promenády v plavkách a Marie Macková, která byla 
jedinou zástupkyní severní Moravy a Slezska, vybojovala tehdy na celorepublikovém 
finále úžasné šesté místo.

Pavel Macháček

Zpráva o činnosti TJ Sport Mikulovice
Ještě nemáme konec roku, přesto bychom vás chtěli informovat 
o činnosti za rok 2020. I naši činnost ovlivnila pandemie coronaviru. Po 
státem vydaných omezeních byla přerušena činnost jednotlivých oddílů 
a práce s mládeží. Předčasně byly ukončeny okresní a krajské soutěže. 
Většina plánovaných kulturních a společenských akcí pořádaných místními spolky 
musela být zrušena.
V současnosti pod hlavičkou TJ působí osm oddílů, ve kterých sportuje 240 členů, 
z toho 58 je sportovců do 18 let. Vyzvedl bych činnost oddílů aikida, aerobiku, stolního 
tenisu a cvičení rodičů s dětmi, které se věnují celoročně práci s dětmi a mládeží. 
Sokolovna neslouží jen ke sportovní činnosti, ale její zázemí využívají i další místní 
organizace.
Provoz budovy a chod oddílů se kromě vlastních zdrojů snažíme zabezpečit z grantů, 
dotací a od sponzorů. V lednu 2021 je plánována rekonstrukce šaten sokolovny ve 
výši 380.000 Kč, na kterou přispěl Olomoucký kraj částkou 250.000 Kč z Programu 
na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje 
v roce 2020. Opravené prostory budou vybaveny novým nábytkem a elektrospotřebiči, 
které zlepší zázemí pro pořádání sportovních, kulturních a společenských akcí. Na 
toto vybavení jsme zažádali Státní zemědělský investiční fond o dotaci z Programu 
rozvoje venkova ve výši 80.000 Kč. Tato žádost je momentálně ve fázi schvalování. 
Obec Mikulovice TJ poskytla dotaci 120.000 Kč na činnost oddílů a provoz sokolovny. 
Z MŠMT jsme dosáhli na výzvu Můj klub 2020, která je zaměřena na podporu činnosti 
oddílů mládeže v TJ, kde jsme dostali příspěvek 126.500 Kč. Dále nám Olomoucký 
kraj přispěl 10.000 Kč z Programu na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji 
v roce 2020. Okresní svaz ČUS nás podpořil částkou 8.200 Kč na údržbu sportovišť. 
Další, kdo na naši činnost přispívají, jsou místní podnikatele a firmy, které sponzorskými 
příspěvky podporují jednotlivé oddíly. Všem patří naše velké poděkování.
Pokud se chcete zapojit do činnosti v některém z oddílů TJ nebo vaše dítě přihlásit do 
sportovního oddílu, tak kontaktujte vedoucího oddílu. Potřebné informace najdete na 
www.tjsportmikulovice.cz.
Chtěl bych za TJ poděkovat všem, kteří pracují s mládeží, pořádají akce pro 
širokou veřejnost, reprezentují spolky a v obci se podílí na sportovním, kulturním 
a společenském životě. Končím s přáním, abychom se co nejdříve vrátili k životu 
bez omezení a zákazů. Snad si o to více budeme vážit běžných činností, které jsme 
doposud brali automaticky.

Jaroslav Mrtka
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SZUŠ taneční děkuje obci Mikulovice za dotaci
v minulém školním roce 2019/20

rok v podpořených službách charity Jeseník

Na naší škole evidujeme nárůst žáků a stoupající zájem o studijní zaměření 
tanečního oboru Taneční akrobacie, Tanec s náčiním baton a pom – pom a Sólové 
formace. Pro kvalitní výuku všech jmenovaných studijních zaměření je nutností 
prostor větší, než nabízí naše budova na Jiráskově ul. a vysoký strop, který bohužel 
v naší škole také nemáme.

Ročníkové výstupy studijního zaměření Taneční akrobacie zpracované v ŠVP „Tanec 
je výzva pro mysl, tělo a duši“ se mimo jiné zaměřují na prvky prováděné na gym-
nastickém nářadí – kladina, hrazda, koza. Tímto je vybavena tělocvična ZŠ Nábřežní 
v Jeseníku. Pro bezpečnou výuku akrobacie (přemet vpřed, vzad, přemet stranou ve 
vzduchu, salta) jsme zakoupili AirTrack 2 x 10 m, který opět potřebuje ke svému pou-
žití větší prostor a bude umístěn do zmíněné tělocvičny.

Pro kvalitní výuku předmětů Tanec s náčiním baton a pom – pom a Sólových 
formací je nutností velký prostor a vysoký strop. Žáci reprezentují naše město Jeseník 
a Olomoucký kraj na vrcholných závodech s úžasnými výsledky (Mistři Evropy 2019). 
Přípravu je nutné provádět na adekvátním prostoru – soutěžní čtverec má rozměry 
12 x 12 m. Twirlingové prvky s náčiním dosahují při výhozech výšky až 4 m, což je 
potřeba s dětmi trénovat pravidelně v každé hodině.

Dotace nám pomohla zkvalitnit výuku, děkujeme!
Tým SZUŠ taneční, s. r. o. Jeseník

Domovy Charity Jeseník zažily během roku i přes těžká období 
zapříčiněná pandemií koronaviru mnoho hezkého. V Domově 
pokojného stáří sv. Hedviky si zpestřovali dny drobnými radostmi 
– návštěvou cukrárny, společným vařením a pečením (např. svatomartinské husy), 
zpíváním, oslavami různých svátků a v září dokonce uspořádali společnou oslavu 
narozenin pěti klientek, z nichž nejstarší měla 92 let. V Charitním domě sv. Anežky, kde 
se starají o seniory s demencí či Alzheimerovou chorobou, se zaměřovaly především 
na aktivizaci formou tematických dnů jako „bylinkový den“, „den lesa“, „květinový den“ 
apod. Nedílnou součástí jsou činnosti zaměřené na trénování paměti, a pokud to šlo, 
chodili s klienty na procházky, nebo třeba taky do cukrárny. Domov pokojného stáří 
sv. Františka čekal tento rok největší úkol: přestěhovat se do nově zrekonstruované 
budovy v Javorníku. Rekonstrukce byla dokončena na jaře a v srpnu proběhlo 
slavnostní otevření pro veřejnost. V září se pak domov stěhoval z Vlčic do Javorníku, 
ale přípravy na stěhování probíhaly už během prázdnin. Proto první půlrok věnovali 
různým aktivitám – smyslovým aktivizacím, oslavám různých svátků (např. MDŽ mají 
tradičně pojatý jako kosmetický den pro ženy), vyrazili na výlet do Račího údolí, zašli 
si do blízké hospůdky, a pokud počasí a doba přála, chodili na procházky do blízkého 
parku. Nyní se už v domovech připravují na Vánoce – chystají vánoční výzdobu, někde 
se už pomalu začíná s pečením cukroví a ve Vidnavě budou letos péct i vánočku. 

A všichni doufáme, že o svátcích budou moci naše klienty přijít 
navštívit jejich blízcí. Děkujeme touto cestou obci Mikulovice za 
příspěvek na provoz našich domovů, díky němuž můžeme zajistit 
péči o naše klienty a uskutečňovat také výše zmíněné aktivity.

Kamila Macurová, Charita Jeseník
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Poděkování MSrPdŠ

Mikulovický spolek aktivních seniorů

divadlo žije

Jeseníky pod stromeček

Dovolte nám členům MSRPDŠ poděkovat všem, kdo připravují akce nejen pro 
děti, ale i pro širokou veřejnost v naší obci. Rádi bychom u příležitosti blížících se 
vánočních svátků, touto cestou předali pomyslný dar členům všech spolků, které 
v Mikulovicích máme. Tím darem je jedno velké poděkování za jejich celoroční 
činnost. Náš dar sice nemá žádnou materiální nebo finanční hodnotu, ale má jim 
dokázat naši úctu a poděkování za jejich celoroční činnost. Do nového roku přejeme 
spolkům hodně nových nápadů, a aby na akce, které pořádají, přicházelo co nejvíce 
občanů naší vesnice. Vždyť hlavním cílem spolků je vyburcovat naše občany z izolace 
a osamělosti a nabídnout jim příjemně strávené chvíle. Ne vždy se vše vydaří na 100 
procent, ale věřte, že každou akci spolky připravují s plným nasazením. Víme, že bez 
účasti vás občanů Mikulovic na akcích by bylo naše úsilí zbytečné, a proto i vám patří 
naše velké poděkování.

Závěrem bychom chtěli všem naši občanům popřát do nového roku hodně zdraví, 
pohody, dobré nálady. Doufáme, že ten příští rok bude lepší a my se budeme zase 
potkávat na akcích, které pro vás připravujeme.

za MSRPDŠ Hana Klimčiková

Přátelé senioři, vzhledem k situaci u nás i ve světě jsme nemohli uskutečnit prakticky 
nic z akcí, které jsme pro vás tento rok naplánovali. Věříme, že s koncem roku skončí 
i tato mizérie a budeme se zase moci setkávat na tanečkách, zájezdech a všech 
jiných akcích. Doufáme, že alespoň oslavíme rozloučení se starým a nepovedeným 
rokem 2020 na silvestrovském posezení. O případném konání vás budeme informovat 
místním rozhlasem a plakáty na obvyklých místech.

Přejeme vám radostnější prožití vánočních svátků a v novém roce 2021 jen to 
nejlepší, pevné zdraví a pohodu.

za MSAS: Bohuslav Stalmach – předseda

Naši divadelní přátelé,
i když se nyní nepotkáváme, věřte, že pilně pracujeme. Než nás dění okolo zastavilo, 
nenechali jsme naše divadelní prkna zahálet. Připravujeme pro vás opět novou hru 
a dá-li Bůh, rádi se s ní, co nejdříve to bude možné, pochlubíme. 
Amatérské divadlo je naše radost a díky vám, je to zároveň i naše štěstí. Velmi všem 
děkujeme za mnohaletou přízeň a podporu, která nás opravdu nabíjí do další práce.
Přejeme vám klidné vánoční svátky a splněná přání v novém roce 2021.

Šárka Jasanová, DS Kantoři

Už podruhé v tomto roce se musíme poprat s těžkou situací, kdy se bojíme jeden 
o druhého, nemůžeme se témeř svobodně pohybovat, děláme vše pro to, abychom 
nenakazili sebe či naše blízké.
A dalším neduhem, který nás jistě všechny v tomto období trápí, je to, že nemůžeme 
do většiny kamenných obchodů.
A to je zvlášť v předvánočním čase nepříjemné. Spousta lidí toto řeší nakupováním 
v e-shopech. Vznáší se i vlny solidarity a pomáhání si. A pokud byste se také chtěli 
podílet na této bohulibé činnosti a zároveň pořídit si i nějaké to vánoční překvapení, 
máte možnost.
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Vánočka před 200 lety
Už jste někdy pekli podle receptu z 18. století? A víte, že původ vánočky sahá až do 
14. století? Pečení vánočky bylo výsadou těch nejlepších pekařů a až v 18. století se 
začala péct i doma. Recepty si hospodyňky předávají z generace na generaci, ale jsou 
vždy stejné? To si můžeme porovnat s klasickým receptem na vánočku, kterou zná 
jistě každý! Na přelomu 18. – 19. století žila spisovatelka, ale také česká buditelka, 
autorka básní a divadelních her. Dodnes je ovšem známá jako autorka knihy Domácí 
kuchařka. Její jméno je Magdaléna Dobromila Rettigová. Na některé výrazy už dnes 
budete asi potřebovat výkladový slovník a tabulku měr a vah.
Recept:
Ve čtyřech žejdlíkách mouky rozemni deset lotů másla, přidej k tomu šest lotů tlučeného 
cukru, s jednoho citronu drobně skrájenou kůru, dva loty čerstvých rozdělaných lisovaných 
kvasnic, trochu soli, zadělej dobrým mlékem hodně tuhé těsto a nech ho náležitě skynout. 
Mezitím přeber a vyper čtvrt libry hrozinek bez pecek, tak zvaných lustánek, a nakrájej 
čtvrt libry sladkých opařených a oloupaných mandlí. Potom dej těsto na vál posypaný 
moukou, přidej k němu ty připravené hrozinky a mandle, a rukama to náležitě prohněť, 
tak aby dotčené věci všude stejně do těsta vnikly. Načež těsto rozděl na devět kousků, 
rukama je zakulať, pak z nich vyber čtyři největší, rozválej je rukama na dlouhé prameny, 
z těch upleť ten nejspodnější díl a polož ho hned na hodně pomaštěný papír. Potom 
rozválej ze třech kousků opět prameny, zase je upleť a polož na první pletenku, konečně 
rozválej z posledních dvou kousků prameny, stoč je a polož je navrch pletenek. Všecky 
konce po obou stranách dole hodně přimáčkni, vánočku pomaž rozkloktanými vejci a 
nech ji nejméně půl druhé hodiny kynout. Tato vánočka musí se v troubě nejméně hodinu 
zvolna péct, lépe však daří se tak velké pečivo, když se peče v peci. Pročež radím, aby 
ze svrchu udané části těsta udělaly se raději dvě menší vánočky, mají-li se totiž pécti v 
troubě.
Pozn.
Lot – jednotka hmotnosti, 1 Lot =16,06 gramů – cca lžíce mouky
Žejdlík – jednotka objemu, 1 žejdlík 0,48 litru
Libra = 0,454 kilogramu

Tak co? Kdo z vás zvládne podle Dobromily upéct vánočku?
Šárka Jasanová

Jisto jistě má většina z vás facebook a tam naleznete nově vzniklou stránku „Jeseníky 
pod stromeček“. Najdete zde výborné tipy a náměty na dárky od výrobců z Jesenicka. 
A co je lepšího, než najít originální dárek a zároveň podpořit šikovné lidi z našeho 
okolí?
Jistě si vyberete. Jedna moudrost stále platí a to že, pro dobré podnikání nejsou vždy 
důležité peníze, ale myšlenka. A já si myslím, že toto je nápad za všechny prachy.
Tak pojďme je všechny podpořit v této nelehké době!

Šárka Jasanová

* Víte, že
Na Silvestra dorazí do Mikulovic mroži? Dne 31. prosince v 10:30 hod. se uskuteční 
nultý ročník Silvestrovského mrože. Vítáni jsou nejen otužilci, kteří budou mít odvahu 
vkročit do ledové řeky Bělé. Sraz účastníků a diváků je u lavičky na cyklostezce 
u řeky Bělé – na druhém břehu řeky Bělé naproti obecního úřadu (100 m od mostu 
U Jelena). Akce se uskuteční, pokud nám to vládní opatření dovolí.

Lucie Pospíšilová
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Jiří Sláma mezi fotbalovou elitou
Jirko, spolu s Petrem Ševčíkem dokazujete, že i z Jesenicka se dá dostat mezi 

fotbalovou elitu. Jaká byla tvoje cesta do nejvyšší soutěže?
„S prvními fotbalovými krůčky jsem začínal v Mikulovicích, pak jsem prošel fotbalovou 

akademií v Olomouci. Od 10 let mě tam pravidelně rodiče nebo děda s babičkou vozili na 
tréninky, po třech letech jsem už byl v krajském městě na internátě a chodil do sportovní 
třídy. Výuka jak v normální škole, k tomu každý den fotbalový trénink. 
Stále jsem ale byl hráčem Mikulovic, rok jsem hostoval v Jeseníku, 
potom v Sigmě Olomouc. Za tu jsem také nastupoval v mužstvech 
své věkové kategorie a prošel reprezentačními výběry U 18 – U 20. 
Nyní jsem v širším reprezentačním výběru U 21. Od 18 let jsem 
také trénoval s A mužstvem Sigmy, které tehdy vedl trenér Jílek 
a v roce 2018 jsem v Praze odehrál prvních 15 minut v nejvyšší soutěži 
v zápase proti Slavii.“

Ze Sigmy jsi ale nakonec odešel a aktuálně hájíš barvy 
Pardubic. Proč?

„Sigma měla tehdy hodně nabitý kádr, a pokud jsem chtěl pravidelně hrát, bylo mi 
vedením klubu bylo doporučeno, abych šel někam na hostování. Hráli jsme tenkrát 
přátelské utkání s Pardubicemi, jejichž trenér brankářů byl i trenérem gólmanů 
v mládežnické reprezentaci a ten mi pak vyjednal dvouleté hostování v tomto klubu.“

Pardubice ale hrály jen Národní ligu, nebral jsi to jako krok zpět?
„Ani ne, měli ambiciózní tým toužící po postupu do nejvyšší soutěže a pro mě bylo 

důležité, abych pravidelně hrál. Bohužel mi to nevyšlo úplně podle mých představ, protože 
mě celý podzim 2019 trápily zdravotní problémy a do formy jsem se na jaře 2020 dostával 
v pardubickém béčku v ČFL. Do A týmu jsem se vrátil na poslední zápas Pardubic v NFL 
a mohl slavit vysněný postup do nejvyšší soutěže.“

Ve Fortuna lize jsi za Pardubice naskočil v sedmi z osmi zápasů, v tom posledním 
proti Mladé Boleslavi dokonce v základním kádru.

„První ligové kolo jsem propásl kvůli zranění, v dalších mě trenér posílal do hry kolem 
55. minuty, protože kvůli hernímu výpadku bych celých 90 minut nezvládl.“

Když jsi byl před koronavirovou přestávkou na trávníku, tak se Pardubicím vždy 
dařilo.

„Ano, to je pravda. Nikdo s námi moc nepočítal, ale úvod soutěže nám jako nováčkovi 
vyšel fantasticky. Ve druhém kole jsme porazili Teplice, pak „doma“ remizovali se Slavií 
Praha. Potom sice přišla porážka na půdě ostravského Baníku, ale na konci září jsme 3 : 0 
porazili Liberec a další tři body jsme získali na Slovácku, kde jsem v nastaveném přihrával 
na vítězný gól. Úspěšnou šnůru jsme prodloužili vítězstvím nad Opavou a po sedmi kolech 
měli na kontě neuvěřitelných 13 bodů. Jenže přišel koronavirus, který nejenže způsobil 
přerušení soutěže, ale zasáhl i do našeho mužstva, takže jsme po obnovení ligy nemohli 
nastoupit v Mladé Boleslavi v kompletní sestavě a vcelku jasně jsme prohráli.“

Kde vlastně hrajete své domácí zápasy, když relativně malý stadion Pardubic 
prozatím nesplňuje parametry nejvyšší soutěže.

„Hostujeme na stadionu Bohemians Praha a byla to dobrá volba. Naši fanoušci za 
námi pravidelně jezdí. Navíc na Bohemce jsou těsně u hrací plochy, takže fantastická 
atmosféra. Cítíme se tam opravdu jako doma.“

Jak jsi spokojený v Pardubicích?
„Skvěle. Je tu výborná kabina s několika staršími hráči, kteří nám mladým jdou 

Zeptali jsme se za vás
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příkladem a stmelují kolektiv. Po postupu kádr zůstal pohromadě a nikdo si na nic 
nehraje.“

Jirko, co Ti mimo talentu pomohlo k tomu, aby ses dostal do absolutní špičky? 
Talentovaných mladých kluků běhalo na Jesenicku po trávnících poměrně dost, 
přesto to v posledních letech až Tebe, Petra Ševčíka a snad Ladislava Krobota, který 
na podzim ale nehraje, nikdo tak daleko nedotáhl.

„Musí se sejít více faktorů dohromady. Já měl obrovskou podporu ve svých rodičích 
a prarodičích, které to v mých počátcích stálo nemalé peníze. Chtěl bych jim za vše, 
co mi obětovali, moc poděkovat. Člověk musí mít také štěstí na trenéry, kteří mu věří 
a spoluhráče, s nimiž si sedne. Nesmí ho potkat zranění. Velkou roli hraje i celkový přístup 
k tréninku a to, jak to má člověk nastavené v hlavě a zda fotbalu podřizuje opravdu vše. Já 
si vždy na tréninku ještě něco přidával a neustále se snažil zdokonalovat. Nejdůležitější je 
nepodlehnout pocitu, že jsi mistr světa.“

Blíží se konec roku, jaké máš přání?
„Aby mi vydrželo zdraví a abychom se udrželi ve Fortuna lize. Pak samozřejmě i další 

věci, ale to jsou tajná přání a o těch bych nechtěl mluvit, abych je nezakřikl.“
Děkuji za rozhovor a přeji hodně sportovních a životních úspěchů.

Pavel Macháček

Chcete-li i vy někomu poblahopřát 
k narozeninám, poděkovat či zavzpomínat 
na blízkou osobu, využijte naši společenskou 
rubriku.
Uzávěrka společenské rubriky Informačního 
servisu č. 1/2021 je 18. 1. 2021. Do této doby 
musí být inzerce zadána. Cena inzerátu je 
od 20 Kč, záleží na množství textu a na 
grafické uspořádání. Inzerát je možné podat 
a po zveřejnění uhradit v místní knihovně.

Společenská rubrika – vzpomínky,
přání, poděkování 

Jubilanti v měsíci prosinci 2020

80 let
Jiří Halamka
75 let 
Jarmila Pokorná
Jana Šlosarová
František Vrána

Jubilanti v měsíci lednu 2021

95 let
Miroslav Šenkeřík
90 let
Anna Šenkeříková
85 let
Jaroslava Kolomazníková
80 let
Danuše Chmelová
Ludmila Malachtová
75 let
Karel Nosek
Danuše Schlosarová
Justína Husárová

Jubilanti v měsíci únoru 2021

85 let
Irena Podlucká
80 let
Věra Dostálová
75 let
Pavel Chytil
Mária Melicharová
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okénko do historie
* Víte, že
se mzdy v JZD nedanily? JZD bylo jednotné zemědělské družstvo a jejich zakládání 
v 50. letech minulého století bylo spojeno s násilnou kolektivizací československého 
venkova, během níž mnozí svědomití hospodáři přišli nejen o majetek, ale nezřídka 
skončili i v kriminále. Počátky socialistického zemědělského zemědělství byly krušné 
– odměny za jednotku (tedy podíly jednotlivých družstevníků na celkovém ročním 
výsledku hospodaření JZD) byly mnohde tak mizerné, že kdyby družstevníci neměli 
záhumenky, nekoupili by si ani boty. Existovaly samozřejmě i výjimky jako např. 
malé JZD Kolnovice, které bylo v roce 1959 vyhlášeno nejlepším družstvem okresu 
Jeseník. O rok později zanikl okres Jeseník a JZD Kolnovice povinně vstoupilo do JZD 
Mikulovice…
V 60. letech se situace na venkově stabilizovala a nutnost přitáhnout mladé pracovníky 
do zemědělství vedla nejen ke zvyšování platů, ale i přidělování bytů. Platy v JZD se 
na rozdíl od jiných odvětví nedanily a vedle finanční odměny měli družstevníci nárok 
i na naturálie. V roce 1970 se v mikulovickém JZD (které rozhodně nepatřilo ke špičce 
okresu) pohybovaly na úrovni srovnatelné s jinými dělnickými profesemi – dojičky 
braly ročně kolem 19.000 Kč, traktoristé kolem 21.000 Kč. Z dnešního pohledu se 
to může zdát málo, ale doba byla trochu jiná a za bydlení a základní životní potřeby 
vydávali lidé ze svého výdělku mnohem menší část než dnes.

 Pavel Macháček

Před 25 lety shořel zámeček v Širokém Brodě
Nejbohatším obyvatelem obce býval obvykle šoltys (česky rychtář), který byl prodlou-
ženou rukou vrchnosti na vesnici. Vlastnil nejvíce pozemků, měl právo provozovat 
různé živnosti a ponechával si podíl z vybraných pokut. Mnohde se šoltéství změnila 
na svobodné rytířské statky, kterými zeměpán (v případě Jesenicka biskup) odměňo-
val své věrné. Šoltysové byli bohatí a jejich stavení byla tak honosná, že se nejednou 
podobala malým zámkům vrchnosti. Také v Širokém Brodě si na počátku 19. stole-
tí nechali zdejší šoltysové postavit zámeček, kolem něhož se rozkládal areál dvora 
s hospodářskými budovami. Po odsunu původního německého obyvatelstva sloužil 
objekt k různým účelům, až se nakonec stal podnikovým rekreačním střediskem. 
Divoká léta po sametové revoluci vedla k časté změně jeho vlastníků a stavba sloužila 
jako zástava pro bankovní úvěry. V pozdním večeru dne 6. listopadu 1995 vyšlehly 
ze střechy zámečku plameny, o kterých jen málokdo pochyboval, že nebyly založe-
ny úmyslně. Majitelem zámečku byla tehdy pražská společnost Redia a na likvidaci 
požáru se podíleli profesionální hasiči z Jeseníku i členové SDH Mikulovice a Široký 
Brod. Historický objekt plamenům podlehl a po dalších peripetiích dnes jeho zbytky 
slouží jako garáže.

Vzhledem k nejasné situaci ohledně vládních opatření proti koronaviru není v tomto 
čísle uveřejněn obvyklý rozpis kulturních a sportovních akcí na následující měsíce. 
Řada akcí, původně plánovaných na podzim (Týden seniorů, jarmark atd.) musela 
být zrušena a teprve podmínky rozvolnění protikoronavirových opatření ukáží, jak 
bude probíhat obnova společenského života na přelomu roku, kdy se v Mikulovicích 
tradičně konala řada sportovních turnajů a kulturních akcí. Organizátory akcí proto 
v případě realizace těchto akcí vyzýváme k dodání informací, aby mohly být uveřejně-
ny alespoň na webových stránkách a facebooku obce.

Zapiště si do diáře
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Zpráva za službu SaS – darmoděj z. ú.

Zpráva za nadační fond dobrá srdce 

Klientka nás kontaktovala minulý rok na podzim ohledně náročné rodinné situace. 
Domluvili jsme se na spolupráci a v této rodině poskytovali pomoc při zprostředkování 
navazujících služeb – právního poradenství. Postupem času jsme s maminkou začali 
řešit problém nevyhovujícího vozíku, který momentálně s dcerkou používá. Zjistili 
jsme, že pojišťovna bohužel nemůže klientce poskytnout pomůcku, která je při péči 
o Kačenku nezbytná a zároveň ani nemůže přispět na tento vybraný typ vozíku, který 
by zkvalitnil a zjednodušil jejich rodinný život. Dcera není schopná si vozík sama 
ovládat, proto klientka potřebuje vozík s ovládáním na zadní části. Klientka je navíc na 
tuto náročnou situaci sama vyjma jejího prvorozeného syna, který je jí silnou oporou 
a s péčí o Kačenku jí velmi pomáhá. Klientka se snaží zaopatřit rodinu, chodí do 
práce na dohodu. Klientku s dcerou jsme několikrát navštívili přímo doma, klientka 
je velmi silná a snaží se své dceři co nejvíce pomoci, mají velice hezký vztah. Za 
naši službu SAS Darmoděj z. ú. shledáváme potřebu vozíku jako nezbytně nutnou 
k zajištění důstojného života pro dcerku i naši klientku. Pokud není ve vašich silách 
a možnostech Kačence finančně přispět a máte chuť pomoci, Kačenka s maminkou 
budou rády i za darování fusaku na vozík, pohádek na DVD s titulky, hudby na CD nebo 
třeba můžete přijet a pomoci s dobrovolnickými pracemi okolo domu.

za službu SAS – Darmoděj z. ú. Nikola Dokoupilová a Michaela Jandeková

Kačka se narodila před devatenácti lety jako zdravá holčička. Do osmého měsíce se 
vyvíjela jako naprosto zdravé dítě, poté nastaly vývojové problémy. Kačka není úplně 
upoutaná na lůžko, ale následkem nemožnosti zdravého pohybu trpí vysokým stupněm 
skoliózy. Podstoupila vyšetření na klinikách Ostrava, Olomouc, byla sledována 
i v Motole. Závěrem všech těchto vyšetření bylo, že prodělala dětskou mozkovou 
obrnu. Před třemi lety začaly navíc problémy s epilepsií následkem prodělané chřipky. 
Také prodělala opakované záněty ledvin a byla zjištěna špatná funkce jedné ledviny, 
dlouhodobě užívala ATB, naštěstí se funkce ledviny po léčbě obnovila. Nyní je na 
úrovni osmiměsíčního dítěte. Je tedy plně závislá na pomoci druhé osoby. Kačka má 
velmi ráda přírodu, procházky. Dříve maminka chodila s Kačkou do přírody a na výlety, 
byla klidná, spokojená a užívala si nových vjemů. Nyní ji ale maminka nemůže vozit po 
okolí tak často, jak by bylo potřeba. Okolí domu, který je na kopci, je v horším stavu 
a vozík, na kterém je Kačka závislá již nestačí tomuto terénu. Navíc váhu Kačky (35 
kg) a váhu vozíku není již maminka schopna sama uvést. Začala tedy pátrat, zda by 
Kačce pojišťovna neposkytla vozík nový, elektrický s ovládáním v zadní části, protože je 
téměř nepohyblivá a není schopná si vozík sama ovládat. Také by mamince pomohlo, 
aby nový vozík měl ovladatelnost výšky, mohla by Kačku lépe 
polohovat u jejího lůžka. Bohužel mamince bylo na pojišťovně 
sděleno, že na takový typ vozíku nemá Kačka nárok. Finančně 
na takový typ vozíku není maminka schopna sama dosáhnout.

Způsob pomoci:
Jak můžete pomoci? Pošlete prosím jakoukoliv částku na účet 
veřejné sbírky 2700977831/2010, Variabilní symbol 120820
Veřejnou sbírku pořádá Nadační fond Dobrá srdce
Osvědčení o veřejné sbírce KUOK 71313/2016
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rodinné a systematické konstelace
Konstelace provázím již od roku 2006 po celé ČR. Konstelace jsou technika, jejíž 
pomocí se můžete podívat na vaše vztahy v rodině, na pracovišti... pohledem, 
kterého sami nejste schopni, protože tento pohled zprostředkovává fenomén 
konstelací skrze průvodce a přítomných lidí při konstelaci... Můžete spatřit vzorce 
chování, které si neuvědomujete, a tím pádem se chováte automaticky... Možná 
znáte ze svého života toto: Proběhne nějaký životní děj, vy se nějak zachováte 
a po čase si řeknete, tak takhle už se chovat nebudu, ale když se děj zopakuje, vy 
se zachováte opět jako vždy, i když už jste si mnohokrát řekli, tak takhle už ne...

Tento vzorec chování, vám mohou konstelace ukázat a vy ho můžete následně 
změnit...

Různé vzorce nás nevědomě vedou ke stereotypům chování a někdy činí náš život 
velmi bolestným a nešťastným...

Pokud se zúčastníte našeho semináře, můžeme společně tyto vzorce odhalit 
a změnit, což může zásadně zlepšit vás dosavadní život...

V květnu 2020 jsme se s partnerkou nastěhovali do domu v bývalé vojenské 
posádce v Mikulovicích - Muna, a v níže uvedených termínech vám nabízíme 
možnost nahlédnout do vašich vztahů u Nás doma v teď už i našich Mikulovicích.
Připravili jsme zde pro vás centrum Alchymie, kde pořádáme mimo konstelací 
i další semináře.

Veškeré aktuální informace o kurzech a seminářích naleznete na facebookovém 
profilu Akar Rasol.

Další termíny:

2020
•	 19. 12. 

2021
•	 23. 1.   
•	 20. 2.   
•	 20. 3.   
•	 17. 4.   
•	 15. 5.   
•	 12. 6.   
•	 17. 7.   
•	 14. 8.   
•	 25. 9.   
•	 30. 10. 
•	 27. 11. 
•	 18.12.  
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MŠ Široký Brod - veselé dýně ZŠ Mikulovice - 4. třída

Retrohry
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Příspěvky do Informačního servisu zasílejte pomocí formuláře, který najdete na 
webových stránkách obce: www.mikulovice.cz v rubrice Informační servis. Uzávěrka 
příspěvků čísla 1/2021 je dne 18.1.2021 do 12:00 hod. Informační servis. Periodický 
tisk územního samosprávného celku. Vychází jedenkrát za dva měsíce. Číslo 5/2020. 
Datum vydání 16.12.2020. Zdarma. Příští vydání únor 2021. Náklad 1020 výtisků. 
Vydává obec Mikulovice 790 84, Hlavní 5, IČ: 00303003, MK ČR E 21462.

redakční rada:   Pavel Macháček
Hana Klimčiková
Šárka Jasanová
Petra Kouřilová

e-mail: informacniservis.m@seznam.cz
Za věcnou správnost článků odpovídají autoři a stanovisko redakce nemusí být vždy shodné. 
Tisk: Studio – 4 s. r. o. 

www.mikulovice.cz

Jiří Sláma


